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Milí spoluobčané, 
když se ohlédnu za  rokem 
2024, musím říct, že byl 
plný nádherných chvil, 
které jsme společně prožili, 
a  zároveň i  plný změn, 
které nám ukazují, jak dál 
růst a zlepšovat naši obec. 
Tento rok byl rokem, kdy 
j s m e s e  p o t k á v a l i 
na  nezapomenutelných 
společenských akcích – 
od  rybářských závodů, 
otevření multifunkčního 

hřiště, přes kouzelný Halloween, vítání nových 
občánků až po  tradiční Mikulášskou, které opět 
naplnily naše srdce radostí a vděčností za to, jak silná 
a propojená naše obec je.

Kromě velkých projektů, na  kterých stále 
pracujeme, jsme se  soustředili i  na  drobné změny, 
které zpříjemňují každodenní život. Tyto maličkosti 
jsou tím, co vytváří tu pravou atmosféru a  kouzlo 
Svojetic. Naším cílem bylo nejen pokračovat 
ve výstavbě, ale i zlepšit prostředí, ve kterém žijeme. 
V parku tak přibyl nový herní prvek, který potěší naše 
děti, v  zimě nás rozzářilo nové vánoční osvětlení, 
a  nové lavičky v  parku nabízejí místo k  odpočinku 
a užívání si krás přírody.

Tato drobná vylepšení mají významný dopad 
na to, jak se cítíme v naší obci. A pokud máte nápady, 
co by mohlo naši obec ještě vylepšit, budeme rádi, 
když se  s  námi o  ně podělíte. Nemusí to být nic 
velkého – stačí i  maličkosti, které zpříjemní naše 
společné chvíle. Vaše podněty nám dávají směr, jak 
Svojetice dál zkrášlovat a posouvat vpřed.

Jsem nesmírně hrdá na  to, že i díky vaší podpoře 
se nám daří realizovat projekty, které dělají Svojetice 
ještě krásnějšími a pohodlnějšími pro život. Výstavba 
nové školy, na  kterou se  tolik těšíme, pokračuje 

i nadále a věřím, že to bude významný krok pro naše 
děti a pro celou naši obec. Dále máme rozpracovanou 
výstavbu chodníku podél Choceradské, který 
významně přispěje k bezpečnosti naší obce.

A  i když každodenní starosti a  náročné úkoly, 
které mám jako starostka na  starosti, jsou někdy 
vyčerpávající, nikdy neztrácím naději a chuť do práce. 
Vždycky si připomenu, proč to děláme – pro naše 
rodiny, pro naše děti, pro krásu, která nás obklopuje, 
a  pro naši obec, která si zaslouží být místem, kde 
se lidé cítí dobře, doma.

Svojetice rostou, zlepšují se  a  vzkvétají, a  to je 
i díky vám – všem, kdo tu žijeme a tvoříme tuto obec. 
Vaše podpora, účast a zájem o dění ve Svojeticích jsou 
pro mě tím největším hnacím motorem. Můžete se na 
mě vždycky obrátit s jakýmikoli dotazy, nápady nebo 
podněty. Jsem tu pro vás, protože společně vytváříme 
místo, na které můžeme být právem hrdí.

Do nového roku 2025 vám přeji zdraví, štěstí 
a mnoho radostných chvil. Věřím, že nás čeká ještě 
mnoho krásného a  že naše Svojetice budou i nadále 
místem, které roste nejen fyzicky, ale i  v našich 
srdcích.

Vaše starostka Martina Vedralová

Slovo starostky

Úřední hodiny obecního 
úřadu 

Pokladna, podatelna, Czech point, 
ověřování, přihlašování k trvalému 

pobytu:

Pondělí: 8:00 – 12:00
Středa: 8:00 – 12:00; 16:00 – 18:00

V neodkladných případech, mimo úřední hodiny, 
je možná návštěva obecního úřadu po předchozí 

telefonické domluvě.

Schůzka se starostkou 
Občanům, kteří se chtějí setkat s paní starostkou, 

určitě doporučujeme si schůzku dopředu domluvit. 
Paní starostka je na  úřadu každý den, ale kvůli 
aktuálním projektům, jako je výstavba nové 
svazkové školy LOŠBATES, výstavby chodníků, 
plánování cyklotrasy Ladova Kraje a jn., často 
absolvuje neodkladné schůzky a kontrolní dny mimo 
kancelář. Proto je doporučeno  domluvit si raději 
předem konkrétní termín schůzky a to telefonicky či 
emailem.

Kontakt na paní starostku: +420 602 135 349
starosta@svojetice.cz
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Ohlédnutí za uplynulým půlrokem: 
Společenské akce v naší obci
Srpen - Dětské rybářské závody ‘Chyť a pusť’ 

Poslední srpnový den ve Svojeticích patřil dětským 
r y b á ř s kým z á v o dům “ C h y ť a  p u s ť” , k t e r é 
se  uskutečnily na  návsi u  rybníka. Počasí vyšlo 
na  jedničku a  hojná účast malých rybářů přispěla 
k  úspěchu celé akce. Velkým překvapením byla 
návštěva hokejové legendy Dominika Haška, který 
přijel povzbudit mladé rybáře. Celé závody se  nesly 
ve znamení skvělé atmosféry.

Slavnostní vyhlášení výsledků a předávání diplomů 
se ujala paní starostka Martina Vedralová.

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kteří se na 
organizaci této krásné akce podíleli. Díky jejich úsilí si 
děti i dospělí odnesli nezapomenutelné zážitky a radost 
z  krásně stráveného dne. Už nyní se  těšíme na  další 
ročník a věříme, že se sejdeme ve stejně dobré náladě.

Září - Otevření multifunkčního hřiště
Slavnostní otevření multifunkčního hř iš tě 

se  uskutečnilo 21.  září 2024 poté, co bylo kvůli 
povodním, které zasáhly celou Českou republiku, 
odloženo z  původního termínu 14.  září. I přes tyto 
komplikace se akce díky obrovskému nasazení 
organizátorů vydařila na jedničku a přilákala velké 
množství občanů.

Pro děti byly připraveny různé atrakce – z nichž 
jednu poskytla paní Pavlátová. O  hasení žízně 
se postaral náš Pepa, za což mu patří velké poděkování. 
Zábavný dětský program vedla Verča se  svým týmem 
z oslavujme.cz a připravili spoustu zábavy.

Slavnostní část programu vyvrcholila předáním 
symbolického zlatého klíče TJ Sokolu Svojetice 
starostkou obce.

Následovala sportovní část programu, kterou měla 
na  starosti Míša se  svou partou. Společně předvedli 
u k á z k y r ů z n ý c h s p o r t ů d o s t u p n ý c h n a 
multifunkčním  hřišti. Po  jejich prezentaci si všichni 
přítomní mohli hřiště vyzkoušet a  zapojit se  do 
sportovních aktivit.

Večer byl zakončen hudebním vystoupením kapely 
a  DJ, kteří vytvořili nezapomenutelnou atmosféru až 
do pozdních hodin.

Děkujeme všem, kteří se  na přípravě akce podíleli 
a  svou pomocí přispěli k  jejímu úspěchu. Velké díky 
patří firmě Miroslav Šmíd za pomoc při  stavbě pódia, 
restauraci Master Horse Club, Dortům Jaja, masážím 
Jamari, Cyklosportu Říčany, Pivnici na  Skále 
a  občanům, kteří poskytli dary do  tomboly nebo akci 
finančně podpořili. Díky jejich ochotě a  štědrosti byla 
tombola bohatá na  hodnotné ceny a  přinesla radost 
mnoha účastníkům. Vaše podpora byla neocenitelná – 
děkujeme!

Díky patří také občanům za hojnou účast. Věříme, že 
nové multifunkční hřiště přinese celé obci radost 
a aktivní vyžití na mnoho let.

Pokud budete chtít multifunkční hřiště využívat, 
veškeré informace o  jeho provozu, včetně provozního 
řádu a  možností rezervace, najdete na  webových 
stránkách TJ Sokol Svojetice: www.sokolsvojetice.cz.

Ze života obce
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Říjen - Vítání občanů
Další akcí, kterou jsme ve  Svojeticích uspořádali, 

bylo „Vítání občanů“. Cílem tohoto setkání bylo nejen 
poděkovat našim novým obyvatelům, ale také se s nimi 
osobně seznámit.

Akci jsme uspořádali v  příjemné atmosféře 
restaurace Master Horse Club. I  když se  setkání 
zúčastnilo jen několik nových občanů, večer byl velmi 
milý a  plný příjemných rozhovorů. Každý účastník si 
odnesl pamětní certifikát a minci, a mladý talentovaný 
hudebník Petr Javůrek nám zpříjemnil chvíle hraním 
na banjo.

 Věříme, že se  „Vítání občanů“ stane oblíbenou 
tradicí a těšíme se na další nová setkání.

Říjen - Halloween ve Svojeticích
Stejně jako každý rok i  letos přivítaly Svojetice 

Halloween, oblíbenou událost, která si opět získala 
srdce dětí i dospělých. 
Program byl bohatý a plný 
tvořivých i  strašidelných 
zážitků. V pivnici Na Skále 
se malí návštěvníci pustili 
do tradičního dlabání dýní, 
tvoření halloweenských 
dekorací a  nechybělo ani 
o b l í b e n é m a l o v á n í 
na  obličej. Atmosféra byla 
veselá a  tváře dětí zářily 
nadšením. Jak se  setmělo, 
odvážní účastníci se vydali 

na  strašidelnou stezku lesem, která byla letos ještě 
děsivější než v  předchozích letech. Na  každém 
stanovišti čekala nejen strašidla, ale i  sladká odměna. 
Temný les plný překvapení umocnil atmosféru, a tak si 
děti i  rodiče odnášeli domů nezapomenutelné zážitky. 
Z  nadšených reakcí účastníků bylo zřejmé, že se  akce 
opět vydařila. Už nyní se  těšíme na  příští rok, kdy 
se  pokusíme překvapit dalšími novinkami a  ještě 
vylepšit tuto oblíbenou tradici.

Velice děkujeme panu Chromému za  dodání dýní, 
paní Pavle Horákové za přípravu strašidel a organizaci 
celé akce a  panu Kyptovi za  dodání 3D  strašidelných 
dekorací a školce za krásnou halloweenskou výzdobu 
parku. Velmi si jejich pomoci vážíme.

Děkujeme všem, kteří se na přípravě podíleli, i těm, 
kteří si s námi přišli Halloween užít. 

Prosinec - Mikulášská
 Dne 7.  prosince se  v  parku Na Návsi uskutečnila 

oblíbená Mikulášská nadílka, 
která přilákala mnoho malých 
i velkých návštěvníků. Program 
začal v 17  hodin a  vedla ho 
Verča se  svým týmem. Díky 
tanci a se děti zahřály a zkrátily 
si čekání na  příjezd Mikuláše, 
anděla a  čertů. Ti dorazili 
na  osvětleném voze taženém 

koňmi Honzíkem a Dolarem, což děti nadchlo.
Následovala Mikulášská nadílka, při které si děti 

vyzvedly balíčky plné dobrot. Nejkrásně jš ím 
okamžikem bylo rozzářené nadšení v dětských očích.

Občerstvení opět zajišťovala všemi oblíbená Pivnice 
Na  Skále. K  zakoupení byly také krásně zdobené 
perníčky a voňavé mandle v cukru, které potěšily nejen 
chuťové buňky, ale přispěly i k vánoční náladě.

Mikulášská nadílka se  vydařila a  přinesla radost 
všem přítomným. 

Ze života obce
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Ze života obce

Prosinec - Betlémské světlo
Letos opět zavítalo do  Svojetic Betlémské světlo, 

které nám přivezli hasiči z  Lensedel. Mnozí občané 
se  sešli s  lucerničkami, aby si tento symbol míru 
a naděje odnesli domů a naplnili jím své domácnosti.

Děti se  svými lucerničkami rozzářily nejen naši 
náves, ale i  tváře všech přítomných. Tato milá tradice, 
kterou ve  Svojeticích držíme již několik let, přináší 
do adventního času vzájemné setkávání a radost.

Děkujeme hasičům z Lensedel.

Leden - Tříkrálový koncert
V  naší obci se 6.  ledna uskutečnil tradiční 

Tříkrálový koncert, který se  konal v  parku na  návsi. 
Akce, která se  již stala součástí naší tradice, přilákala 
širokou veřejnost, která si užila krásný hudební 
zážitek. Vystoupili Richard Pachman, Dita Hořínková 
a děti z místní mateřské školy. 

Součástí večera byl i přípitek pro všechny přítomné, 
což přispělo k příjemné atmosféře. 

Tento koncert se  tak stal krásným zahájením 
nového roku.

Děkujeme všem, kteří se podílí na přípravě těchto 
akcí, a těšíme se na další rok.

Rok 2024  byl ve  Svojeticích plný úspěšných akcí, 
které přinesly spoustu radosti a  nezapomenutelných 
okamžiků. Doufáme, že i rok 2025 bude stejně úspěšný 
a přinese další krásné příležitosti k setkání.

Přejeme vám pevné zdraví, spokojenost 
a mnoho radostných chvil v novém roce.

Jana Chromá

Svojetičtí baráčníci 
Dne 28. října 2024 si Svojetice opět připomněly Den 

vzniku samostatného československého státu. V  tento 
významný den položili členové Obce baráčníků 
Svojetice věnec k památníku na návsi, aby vzdali hold 
těm, kteří se zasloužili o vznik našeho státu.

Tradice kladení věnce, na  které se  baráčníci 
pravidelně podílejí, je symbolem úcty k  našim 
předkům a  připomínkou historických milníků, které 
formovaly naši společnou identitu. Tímto gestem 
udržujeme povědomí o  hodnotách svobody, 
samostatnosti a národní hrdosti.

Děkujeme všem, kteří se  této události zúčastnili, 
a  přejeme, aby duch tohoto významného dne zůstal 
živý i v našich srdcích.
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Informace z Obecního úřadu

Maličkosti, které potěší a 
zkrášlí Svojetice 

Kromě kulturních akcí pro občany Svojetic, které 
jsme v roce 2024 společně prožili, se nám také podařilo 
uskutečnit několik změn a  vylepšení, které přispěly 
k příjemné atmosféře v naší obci. Tyto novinky, kterých 
si můžete všimnout při procházkách po okolí, zahrnují 
nové herní prvky, vánoční dekorace a  úpravy 
veřejného prostoru, které přinesly do  Svojetic krásné 
a radostné chvíle, zejména v předvánočním období.

Jedním z  hlavních 
lákadel naší obce je 
každoroční tradice 
– Betlém na  hrázi 
u  rybníka. Před 
adventem ho opět 
p o s t a v i l i n a š i 
fotbalisté, a  tak 
s e  t a t o k r á s n á 
vánoční scéna stala 

nedílnou součástí atmosféry, která doprovází naše 
procházky během svátečního období. Betlém nejen 
přitahuje pozornost dětí, ale i dospělých, kteří si zde 
mohou na chvíli odpočinout a užít kouzlo Vánoc.

Dalš í radostnou 
novinkou pro naše 
nejmenší je nový 
herní prvek v parku 
na  návsi, který byl 
p o j m e n o v á n 
Svojtík. Tento prvek 
byl pojmenován 
na  základě nápadů 
dětí z naší mateřské 
školy. Všichni jsme 

si moc užili celý proces výběru jména, kdy se  sešlo 
celkem 31 originálních návrhů, a  nakonec Svojtík 
zvítězil. Tento nový prvek nyní vítá všechny malé 
návštěvníky, kteří si přicházejí hrát a užívat si krásné 
chvíle v parku.

Svojetice se  také 
d o č k a l y n o v ý c h 
laviček v parku, které 
jsou skvělým místem 
p r o o d p o č i n e k 
a  setkávání. Lavičky 
přispívají k  příjemné 
atmosféře v naší obci 
a  zajišťují pohodlné 
m í s t o p ro c h v í l e 
relaxace, které si 
m o h o u u ž í t j a k 
místní obyvatelé, tak 
návštěvníci.

Pro období Vánoc jsme letos přidali zvonky 
na veřejném osvětlení podél komunikace Choceradská, 
které přispěly k  vytvoření krásné vánoční atmosféry. 

Tyto dekorace, které 
ozdobily naši obec, 
p o d t rh l y k o u z l o 
s v á t e čn í h o č a s u 
a  rozjasnily zimní 
večery.
D a l š í v á n o č n í 
ozdobou je svítící 
girlanda na  zábradlí 
k o l e m r y b n í k a , 
kterou př ipravila 
kulturní komise. Tato 
g i r l a n d a v n á š í 
d o  n a š í o b c e 
kouzelný vánoční 
nádech a  dokonale 
doplňuje sváteční 
a tmosféru kolem 
rybníka.
A  nezapomněli jsme 
ani na  naše malé 

školáky – pro ně byl u mateřské školky umístěn krásný 
svítící sněhulák, který zpříjemní jejich zimní dny 
a dodá školce veselou a radostnou atmosféru.

Vánoční atmosféru navodila také mateřská školka, 
která vyzdobila park dřevěnými stromečky, jež děti 
samy vyrobily. Tento krásný výtvor přinesl do parku 
ještě více kouzla a radosti, a to nejen dětem, ale i všem, 
kteří kolem procházejí.

Těmito novinkami se snažíme nejen zlepšit veřejný 
prostor, ale také vytvořit příjemné prostředí, které 
potěší všechny, kteří ve  Svojeticích žijí. Děkujeme 
všem, kteří se podíleli na těchto projektech, a přejeme 
vám krásný nový rok, plný radosti a příjemných chvil 
v naší obci. A nezapomeňte – Svojtík v parku už čeká 
na děti!

Jana Chromá
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Praktické informace

Plánovací smlouvy: 
Společná cesta k rozvoji 
obce Svojetice 

Pokud plánujete stavbu rodinného domu (RD), 
rekonstrukci nebo výstavbu rekreačního objektu (RO), 
parcelaci pozemků, či obchodní nebo výrobní stavbu, 
je nutné uzavřít s  obcí Plánovací smlouvu. Tato 
smlouva slouží k dohodě o podmínkách a umožňuje, 
aby stavebník př ispě l na  veřejně př ístupný 
transparentní účet obce. Tyto prostředky jsou určeny 
k  rozvoji a  zkvalitnění veřejné infrastruktury 
a  občanské vybavenosti v  katastrálním území 
Svojetice.

V  případě větších stavebních záměrů, které 
vyžadují posílení infrastruktury, se  do Plánovací 
smlouvy zahrnují konkrétní podmínky, jako je 
výstavba technické infrastruktury, veřejného osvětlení 
nebo komunikací. Tyto dohody pomáhají obci zajistit 
hladký rozvoj, který přináší užitek všem obyvatelům.

Díky finančním příspěvkům z  těchto smluv může 
obec realizovat projekty, které zlepšují kvalitu života – 
jako je například modernizace infrastruktury nebo 
další služby pro občany. Ke  dni 9.  1. 2025  se  na 
transparentním účtu obce podařilo nashromáždit 
částku 8 055 205,00 Kč.

Vaše spolupráce na  uzavírání Plánovacích smluv 
není jen splněním povinnosti, ale také příspěvkem 
ke  společnému cíl i – vytvoření př í jemného 
a moderního prostředí, ve kterém se nám všem bude 
dobře žít. 

Děkujeme vám za podporu a důvěru, kterou obci 
dáváte!

Podívejme se na jeden z mnoha příkladů, jak byly 
tyto prostředky využity: rekonstrukce návsi. Před 
rekonstrukcí byla náves ve špatném technickém stavu, 
ale nyní se  jedná o  upravený prostor, který slouží 
nejen k  setkávání obyvatel, ale i  k pořádání akcí 
a zkrášlení centra naší obce.

(Vzory plánovacích smluv jsou k dispozici na 
webových stránkách obce v sekci "Informace pro 
stavebníky".)
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Krátce ze zasedání 
N íže V á m p ř i n á š í m e z k r á c e ný s o u h r n 

projednávaných bodů na proběhlých veřejných 
zasedáních zastupitelstva obce (ZO) v roce 2024. Plné 
verze zápisů/výpisů z veřejných zasedání naleznete 
na webových stránkách obce:

https://svojetice.cz/obecni-urad/zapisy-ze-
zasedani/ .

ZO schválilo 
• Veřejnoprávní smlouvu s Městem Říčany a Obcí 
Svojetice (poskytovatel) o poskytnutí dotace na 
úhradu výdajů za žáky ve 4. základní škole Nerudova 
Říčany, v celkové výši 40.000 Kč, ve školním roce 
2023/2024.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice o regulaci 
provozování hazardních her.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice o 
stanovení místních koeficientů daně z nemovitých 
věcí.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice, kterou se 
vydává požární řád obce.
• Příspěvek na činnost Obce baráčníků ve Svojeticích 
na rok 2024 ve výši 15.000 Kč.
• Vyhlášení záměru prodeje pozemku parc. č. 1041/46 
v k. ú. Svojetice o výměře 85 m2 odděleného z 
pozemku parc. č. 1041/42 k. ú Svojetice.
• Memorandum o spolupráci "Bezpečně do Prahy na 
kole z Ladova kraje – Cyklostezka z obcí Ladova Kraje 
do Říčan".
• Uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace TJ Sokol Svojetice ev. č. II/2024 ve výši 
3,000.000 Kč na akci "Rekonstrukce budovy zázemí 
fotbalu TJ Sokol Svojetice a výstavba multifunkčního 
hřiště".
• Zastupitelstvo obce Svojetice souhlasí se záměrem 
vyprojektovat chodník podél komunikace Na Skále 
od zastávky Na Moklině (u obchodu) podél 
Choceradské až po BUS zastávku u tenisových kurtů 
Na Skále a pověřuje starostku obce k zahájení 
veřejného výběrového řízení na projektanta na stavbu 
chodníku podél komunikace Na Skále.
• Uzavření Smlouvy o úvěru uzavřené mezi 
LOŠBATES, DSO a Komerční bankou a.s. na investiční 
úvěr ve výši 70 mil. Kč, který bude použit k 
následujícímu účelu: Výstavba Nové svazkové 

základní školy LOŠBATES – tělocvičny a přilehlého 
areálu vč. vybavení, dále gastro vybavení, AV média, 
zařízení a vybavení interiéru, facility managmentu. 
Úvěr má splatnost 20 let.
• Uzavření Smlouvy o ručení uzavřené mezi obcemi 
Louňovice, Svojetice, Štíhlice, Tehovec (ručitel) a 
Komerční bankou a.s. Touto smlouvou obce ručí za 
Smlouvu o úvěru uzavřenou mezi LOŠBATES, DSO a 
Komerční bankou, a.s.
• Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo s názvem: 
"Rekonstrukce místní komunikace V Průhonu, 
Louňovická" mezi Obcí Svojet ice a firmou 
SWIETELSKY v celkové ceně díla 14,636.940,63 Kč bez 
DPH.
• Cenovou nabídku na opravu propustků u 
Jevanského potoka a na křižovatce ulice Na Obci a K 
Hájovně ve výši 205.364 Kč bez DPH.
• Uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace TJ Sokol Svojetice ev. č. III/2024 ve výši 800.000 
Kč.
• Smlouvu o dílo mezi Obcí Svojetice a AMAR 
INSTALACE s. r. o. na Obnovu márnice v obci 
Svojetice za cenu díla ve výši 673.088 Kč bez DPH.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice, kterou se 
stanovují pravidla pro pohyb psů na veřejných 
prostranství v obci.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice o nočním 
klidu.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice o zákazu 
požívání alkoholických nápojů na vymezených 
veřejných prostranstvích.
• Obecně závaznou vyhlášku obce Svojetice o regulaci 
hlučných činností.
• Nařízení obce Svojetice, kterým se stanoví zákaz 
pochůzkového a podomního prodeje.
• Záměr výměny vodoměrů mechanických za 
dálkově odečitatelné v hodnotě 1,767.150 Kč bez DPH 
během roku 2025-2026 provozovatelem vodovodu 
firmou I.T.V.
• Zastupitelstvo obce Svojetice v soudním sporu s 
obcí Mukařov o zaplacení dlužné částky ve výši 2 093 
486,- Kč s příslušenstvím ( č.j. 8C 86/2022) stanovuje 
částku pro uzavření smíru pro mimosoudní jednání 
ve výši 1,8 mil. Kč.

Jana Chromá

Informování o rezignaci člena zastupitelstva obce
Vážení spoluobčané, dovolujeme si Vás krátce informovat o rezignaci člena zastupitelstva obce. 
Dne 27.11.2024 přijala starostka obce rezignaci Jarmily Černé (Sdružení nezávislých kandidátů PRO 

SVOJETICE) na svůj mandát zastupitele. Na uvolněné místo člena zastupitelstva nastupuje první náhradník z téže 
kandidátní listiny. Náhradníci dle pořadí – pan Adam Pospíchal a  Ing. Petra Marzini rezignovali na mandát 
zastupitele dne 03.12.2024. 

Novým členem zastupitelstva se, jako třetí náhradník z  kandidátní listiny PRO SVOJETICE, stal pan Lukáš 
Bajer.
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Výstavba nové základní školy LOŠBATES je jedním 
z  nejžhavějších a  dlouho očekávaných projektů pro 
zainteresované obce. Tento projekt postupuje rychlým 
tempem, protože škola musí otevřít své brány pro žáky 
již v září tohoto roku.

Aby byli občané neustále informováni o aktuálním 
dění, jsou pořádány veřejné prezentace, a  to 
v  restauraci U  Huberta v  Louňovicích. Poslední 
prezentace se  konala 23.  října, kde se  více než 80 
účastníků seznámilo s průběhem výstavby školy.

Na schůzi vystoupili inženýr Josef Řehák, který 
informoval o  dosavadním postupu stavby, a  nový 
ředitel školy PhDr. Václav Trojan, PhD., který 
představil svou koncepci školy a plány do budoucna. 
Následně probíhla diskuze, během níž občané a rodiče 
měli možnost klást své dotazy, na  které se  jim pan 
ředitel snažil odpovědět.

 Záznam celé prezentace je umístěn na kanálu 
YouTube, kde je ke shlédnutí pod odkazem LOŠBATES 
zde: www.youtube.com/watch?v=KT6jZao-0t4 
(prosíme omluvte místy zhoršenou kvalitu prezentace).

Tyto schůze jsou pořádány s  cílem zajistit, že 
občané mají vždy přehled o aktuálním dění a mohou 
se  zapojit do  diskuse o  budoucnosti školy. Kromě 
osobních setkání mohou občané sledovat novinky 
a  fotografie z  výstavby také na  oficiálních 
facebookových stránkách Základní školy LOŠBATES a 
dále pak na webových s t ránkách ht tps ://
www.losbates.cz/.

Dalším informačním kanálem pro ty, kteří se chtějí 
více dozvědět o naší škole a novém řediteli, je článek 
Václava Trojana, který vyšel v Učitelských novinách. 
Tento článek je prvním dílem plánovaného seriálu, 
který se zaměřuje na koncepci a pojetí školy. Článek 
můžete najít pod odkazem [Článek Václava Trojana v 
Učitelských novinách].

Nejnovější informací, kterou bychom rádi sdíleli, je 
video, které pro rodiče a děti připravil nový ředitel 
Václav Trojan. V tomto videu představuje základní 
školu LOŠBATES a ukazuje, v jaké fázi se aktuálně 
výstavba nachází. Video také popisuje, jak budou 
jednotlivé prostory školy využívány, což vám pomůže 
získat první představu o tom, jaké prostředí tato škola 
nabídne vašim dětem. V rámci videa máte možnost se 
blíže seznámit s panem ředitelem a dozvědět se více o 
dalších krocích, které jsou součástí přípravy na 
otevření školy. Dále se zde dozvíte, na koho se můžete 
obrátit se svými dotazy a jak získat všechny potřebné 
informace.

Toto video je k dispozici na našich webových 
stránkách a také na oficiálních stránkách školy 
LOŠBATES.

Děkujeme za vaši podporu a 
zájem o tento důležitý projekt. 
Jsme přesvědčeni, že nová škola 
nabídne dětem z našeho regionu 
kvalitní a moderní vzdělávací 
prostředí, které podpoří jejich 
rozvoj.

Jana Chromá
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Rádi bychom připomněli, že 
i  nadále mají všichni občané 
možnost přispět na  stavbu naší 
nové základní školy LOŠBATES 
prostřednictvím transparentního 
ú č t u . V š e c h n y p o t ř e b n é 
informace, včetně QR kódu pro 
snadné odeslání platby, naleznete 
níže. 

Vaše finanční příspěvky nám 
pomáhají, aby se  tento projekt 
mohl realizovat v  plném rozsahu 
a  děti z  našich obcí  měly 
k  dispozici kvalitní vzdělávací 
prostředí.

Do dne 13.  ledna 2025 se  na 
transparentním účtu určeném 
na  stavbu nové základní školy 
LOŠBATES podařilo vybrat částku 306 464,00 Kč.

Velmi děkujeme všem, kteří již na  tento účet přispěli. Vaše podpora je pro nás nesmírně cenná a motivuje nás 
k dalšímu úsilí. Díky vám se přibližujeme našemu cíli – vytvořit moderní a  inspirativní prostředí, kde budou děti 
z našich obcí v bezpečí, vzdělávány a rozvíjeny. 

Děkujeme za vaši štědrost a podporu!

Transparentní účet naleznete 
na tomto internetovém odkazu: 
www.kb.cz/cs/transparentni-ucty/
131-2581260247. 
Je tam možné sledovat, kdo a kolik 
přispěl. Číslo účtu je: 
131-2581260247/0100.
Můžete svůj příspěvek poslat 
napřímo na  toto číslo účtu nebo 
prostřednictvím QR kódu níže.
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Svoz odpadů 
Vážení občané, 
i  v tomto čísle opět najdete důležité informace 

týkající se  svozu odpadů v naší obci. Chceme, abyste 
byli vždy dobře informováni o  klíčových termínech 
a postupech, které se týkají správy odpadů.

Zde jsou základní informace pro Vás: 
Vývoz směsného odpadu od  jednotlivých 

nemovitostí stále probíhá ve  čtrnáctidenních či 
měsíčních intervalech. 

Vývoz tříděného odpadu – plast, papír, sklo 
probíhá jednou za 28 dní. Přesné termíny Vám 
dokládáme v  termínovníku, nebo je najdete v nové 
mobilní aplikaci MŮJODPAD. 

Bioodpad začne být od  nemovitostí svážen od 
14.3.2025 a posledním termínem svozu je v tomto roce 
21.11.2025. Občané mohou i  nadále bezplatně 
využ ívat odvoz bioodpadu do  konte jneru 
v prostorách ČOV a do Kompostárny ve Struhařově. 

Bioodpad odkládaný na  Kompostárně Struhařov 
je zdarma: 

• pro občany s trvalým pobytem ve Svojeticích (je 
nutné se prokázat platným OP) 

• pro majitele nemovitostí ve Svojeticích, kteří zde 
nemají trvalý pobyt (prokáží se  kartičkou, která jim 
bude vydána na OÚ) 

Termíny otevření:

ČOV: 
Od 1.5. do 31.8.: 
NE -8:00 – 10:00 hod, PO – 18:00 – 20:00 hod 
Od 1.9.: NE – 8:00 – 10:00 hod, PO – 17:00 – 19:00 hod 
Od 1.11. po telefonické domluvě (Stanislav Tichý – 
608 782 830) 
Struhařov: 
Po-Pá 7:00 – 12:00 12:30 – 16:30 
So zavřeno do 28.2. 

Prázdné tonery a  drobný elektroodpad je možné 
vyhodit do  speciálních nádob, které se  nacházejí v 
chodbě na obecním úřadě. 

Vedle obecního úřadu se také nacházejí popelnice, kam 
mohou občané odkládat použité kuchyňské oleje 
a plechovky. 

Chtěli bychom poděkovat všem za  aktivní úsilí 
a  spolupráci v  oblasti třídění odpadu. Vaše 
angažovanost a  odpovědný přístup k  nakládání 
s odpady mají pozitivní vliv na  životní prostředí naší 
obce.

Jana Chromá

Nová aplikace MŮJODPAD vám pomůže nezapomenout 
na termíny svozu 

Už se vám někdy stalo, že jste zapomněli připravit popelnici k vývozu? Od roku 
2025 vám s tím pomůže nová mobilní aplikace MŮJODPAD od společnosti FCC.

Aplikace umožňuje přehledně sledovat termíny svozu všech druhů odpadu 
a nabízí možnost nastavení upozornění, které vám včas připomene, kdy je potřeba 
popelnici připravit. (Termíny vývozu Bioodpadu budou do aplikace doplněny).

Tato novinka usnadní každodenní správu odpadu a  přispěje k  efektivnějšímu 
nakládání s odpady v naší obci.

Aplikace je ke stažení na Google Play Store a na App Store.
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Informace o poplatcích 
pro rok 2025 - svoz 
odpadů, psi 
• Výše poplatků je stejná, jako minulý rok.
• Uhrazení poplatku je možné převodem na účet
se správným variabilním symbolem, nebo
v hotovosti/kartou na podatelně OÚ.
• V případě, že nebude správně uveden variabilní
symbol k platbě, bude platba vrácena!
• Platby nelze slučovat, za každý poplatek je nutné
poslat částku zvlášť.

• Poplatky je nutné uhradit do 31.3.2025.
• Stará známka na popelnici je platná do 31.3.2025.
Od 1.4.2024 je nutné mít na popelnici vylepenou
novou známku pro rok 2025 (jinak nebude odpad
vyvezen).

P O Z O R ! ! !  Z N Á M K Y NA POPELNICE  
NEJSOU DODÁVÁNY DO DOMOVNÍCH
SCHRÁNEK – JE NUTNÉ SI JE VYZVEDNOUT
NA OBECNÍM ÚŘADU.

(Platby jsou účetním obce zpracovávány 1 x týdně,
známku bude možné při platbě převodem vyzvednout
za týden po zadání platby, nebo po předložení
dokladu o provedené platbě).



-   -14

Probíhající projekty

Chodník Choceradská 
I.etapa 

Nezastavujeme, máme zpoždění…….

Tak tuhle větu zná devět z deseti Čechů. Ten desátý 
si jen nemůže vzpomenout, jestli jí zná z prvního nebo 
druhého dílu známé české komedie. My sice zpoždění 
máme, ale nezastavujeme! 

Chodník podél Choceradské levá strana od  návsi 
po  vodojem je úspěšně dokončena, pouze na  malé 
výjimky kvůli instalaci světelného signalizačního 
zařízení. 

Zpoždění ale máme v úseku na opačné straně a  to 
u  prodejny U  Čápů, kde byla stavba pozastavena 
z důvodu odvolání ekologických spolků ( OS Báječný 
svět – zastoupen paní H. Bajerovou, ČSOP – zastoupen 
panem Jiřím Šídlem a  spolek Lípa- zastoupen panem 
Jakubem Honcem) do řízení o prodloužení stavebního 
povolení. Tyto spolky využily technicistního problému 
způsobeného katastrem nemovitostí, který sloučil dva 
původně samostatné pozemky. Na  jednom z  nich 
se  měla u  nového chodníku stavět autobusová 
zastávka pro nás občany, na  druhém pozemku 
se  vyskytují chráněné rostliny. Po  sloučení šlo 
najednou o  pozemek jeden, čehož zmíněné spolky 
zneužily k  obstrukcím ohledně chráněné rostliny, 
i  když stavba chodníku s  autobusovou zastávkou 
nebude negativně zasahovat do  přirozeného vývoje 
zvláště chráněných rostlin. 

Obec dělala maximum pro to, aby do  konce roku 
zbytek chodníku opravdu byl , ale bohužel 
se  nepodařilo. Doufejme, že budeme moci stavbu 
autobusové zastávky zahájit co nejdříve.

Cíle projektu:
• Zvýšení bezpečnosti dopravy pro pěší v  obci 

Svojetice – Výstavba chodníků zajistí bezpečný 
pohyb všech občanů. 

• Snížení zátěže na  životní prostředí – Zajištění 
bezpečné dostupnosti hromadné veřejné dopravy 
a snížení počtu vozidel osobní dopravy. 

Financování
Předpokládané realizační náklady 35 mil. Kč vč. 
DPH.
Poskytnutá dotace celkem: 25 500 000,- Kč 
• Příspěvek Unie: 21 000 000,- Kč 
• Finanční prostředky ze  státního rozpočtu: 

4 500 000,- Kč 
Vlastní zdroje obce: 4 500 000,- Kč

Nezastavujeme, jedeme dál  
Chodník podél Choceradské - 2. etapa 

Na tento projekt byla vysoutěžena projekční kancelář – Atelier RENO spol. s.r.o., která zahájila práce na 
projektování chodníku až ke hřbitovu a k autobusové zastávce k Tehovci vč. dešťové kanalizace, nového veřejného 
osvětlení a světelného signalizačního zařízení. Do projektu byly zapracovány připomínky PČR a v současné době 
probíhá projednávání s dotčenými orgány. Předpokládané náklady na výstavbu činí 34 mil. Kč bez DPH a  rádi 
bychom stavbu v letošním roce zahájili.
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Revitalizace hřbitova pokračuje 

Vážení občané,
jak si jistě vzpomínáte, v  roce 2000 proběhla 

oprava hřbitovní zdi, která významně přispěla 
k celkovému vzhledu našeho hřbitova. Již tehdy bylo 
naznačeno, že hřbitov čeká postupná revitalizace, 
jejímž cílem je nejen zachovat, ale také dále rozvíjet 
jeho důstojnost a estetickou hodnotu.

V  současné době probíhají další stavební práce, 
které se  zaměřují na obnovu márnice. Tento projekt 
navazuje na  naši dlouhodobou snahu o  péči 

o  hřbitov, který vnímáme nejen jako prostor 
posledního odpočinku našich blízkých, ale také jako 
místo, kde vyjadřujeme úctu k  našim zesnulým 
a udržujeme historickou kontinuitu obce

Věříme, že tyto úpravy přispějí k  důstojnému 
vzhledu hřbitova a budou zároveň odrazem našeho 
respektu k těm, kteří zde nalezli svůj klid. 

Děkujeme vám za pochopení a  trpělivost, kterou 
projevujete při realizaci těchto prací.

Řešení tajenky naleznete na poslední straně
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Příspěvky od zastupitelů

Už máte přichystané krmítko a rádi 
pozorujete ptáky? Zúčastněte se programu 
občanské vědy Ptačí hodinka. 

Jak pomoci ptactvu v zimě? 
Přikrmování ptáků na krmítkách je velmi oblíbenou 

aktivitou po celém světě. Převážně v období, kdy ptáci 
mají nedostatek potravy nebo ji potřebují víc, můžeme 
krmením pomoct běžným druhům ptáků navštěvující 
krmítko. Odměnou je možnost pozorovat jedinečné 
divadlo, ve  kterém se  nám zblízka předvedou nejen 
běžní obyvatelé přilehlého parku či zahrady, ale 
i  skrytě žijící druhy. Pokud se  rozhodnete ptáky 
přikrmovat, doporučujeme přikrmovat zodpovědně 
a  mít na  paměti rizika spojená s  touto oblíbenou 
aktivitou. 
Čím krmit 
Potrava u  nás přezimujících opeřenců je převážně 

rostlinná a  tvoří ji různá semena, bobule a  jiné plody. 
Většina ptáků běžně navštěvujících krmítka nejlépe 
přijímá slunečnicová semena. Vrabci nebo hrdličky 
uvítají na  krmítku také obilná zrna jako oves, proso 
a pšenici. Zakoupit můžeme také již namíchané směsi 
krmení pro přezimující ptáky označované jako krmivo 
pro venkovní ptactvo či zimní směs. Když ponecháme 
na podzim několik jablek na stromě, budou nám za ně 
vděční kosi a kvíčaly, a budeme-li mít štěstí, dočkáme 
se  i malého hejna pestrých severských návštěvníků – 

brkoslavů severních. Strakapoudy, sýkory či brhlíky 
nejlépe pohostíme tukovou směsí, kterou můžeme 
zakoupit v  podobě lojových koulí. Ještě levnější 
a  zábavnější, hlavně pro děti, může být zhotovení 
závěsného tukového krmítka vlastními silami. Na 
krmítku se  v  žádném případě nesmíme zbavovat 
kuchyňských zbytků, jako jsou všechna slaná, sladká, 
kořeněná, přepálená, uzená nebo zkažená jídla. 
Ptákům způsobují těžké zažívací potíže a leckdy i smrt. 
Nikdy nekrmíme plesnivým či jinak zkaženým 
krmivem. Vhodné potraviny z  naší kuchyně, jako je 
vařená rýže, maso nebo lůj, nesmějí být kořeněné, 
solené, uzené, přepálené apod. 

Zdroj https://ptacihodinka.birdlife.cz/cim-krmit/ 

Hana Bajerová

Spolky v obci 
Ve Svojeticích kromě historických spolků TJ Sokol 

Svojetice, z.s. a  spolku Obec Baráčníků Svojetice jsou 
registrované spolky další, které doplňují nabídku 
zájmových činností obyvatel Svojetic, a  to nejen dětí, 
a  jejich aktivními členy a pomocníky jsou i zastupitelé 
ze  Sdružení nezávislých kandidátů PRO SVOJETICE. 
Spolek Občanské sdružení Báječný svět byl registrován 
v roce 2007. Nevládní nezisková organizace zabývající 
se  ochranou přírody a  krajiny ČSOP byla založena 
v roce 1979 a k tomuto celostátnímu spolku byl v roce 
2016 registrován pobočný spolek ČSOP Svojetice. 
Od  roku 2023 vykonává svou činnost spolek Lípa – 
spolek pro příznivé životní prostředí v obci Svojetice, 
z.s. 

V nabídce aktivit spolků je možné najít akce, které 
seznamují zájemce zábavnou formou se  svojetickou 
přírodou a okolím jako například Hledej pramen vody, 
Záhada stopy, Po  stopách kapky vody, k  historii 
vázaný seriál Za svojetickou pečetí, Masopust, Vánoční 
jarmark, Vánoční setkání, Dýňování, a  nesmí chybět 
každoroční Svojetický Fičák. Členové spolků 
připravují také environmentální vzdělávací projekty 
pro děti z mateřské školky. 

V  obci se  nenachází žádná obecní nemovitost, 
ve  které by bylo možné uskutečnit spolkové aktivity 
a tak se veškerá setkání a akce konají venku, v přírodě, 

v  okolí obce. Na rok 2025  spolky připravují akce, 
o kterých budou s předstihem informovat. 

Hana Bajerová
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Příspěvky od zastupitelů

Obecní kanalizace a čistírna odpadních vod: 
Pravidla, která stojí za dodržování 

Milí spoluobčané,
v naší obci máme kanalizaci teprve něco málo přes 

10 let. Přesto už se stala nepostradatelnou součástí 
našeho každodenního života. Aby nám tato služba 
dobře sloužila i nadále, je potřeba věnovat pozornost 
tomu, co do kanalizace nepatří. Nesprávné používání 
může způsobit ucpání, komplikace a nemalé náklady 
na opravy. Přinášíme proto krátký přehled věcí, které 
do odpadního systému rozhodně nepatří.

Co do kanalizace nepatří?

1.Vlhčené ubrousky a odličovací tampónky.
Na rozdíl od toaletního papíru se vlhčené 

ubrousky nerozpustí. Ulpívají v potrubí, omotávají 
čerpadla a mohou dokonce způsobit prasknutí trubek. 
Pamatujte, že jejich místo je v koši, nikoli ve WC.
2.Dámské hygienické potřeby a pleny

Vložky, tampóny i pleny do kanalizace nepatří. 
Jejich úkolem je nasát tekutinu, což z nich v odpadu 
činí nepropustnou bariéru. Tyto věci vždy patří do 
běžného odpadu.

3.Kuchyňský odpad
Zbytky jídla, olej nebo kávová sedlina mohou ucpat 

potrubí. Zkažené potraviny proto patří do popelnice 
(nebo sběrného dvora), nikoli do záchodu či dřezu.
4.Léky a chemikálie

Staré léky odevzdejte do lékárny a chemikálie, jako 
lepidla či odmašťovače, vyhoďte podle pravidel pro 
nebezpečný odpad. Tyto látky nejen poškozují 
kanalizaci, ale často ani moderní čističky vody 
nedokážou jejich stopy z vody zcela odstranit.
5.Nedopalky

Cigaretové nedopalky do záchodu nepatří. Nejenže 
ucpávají potrubí, ale obsahují chemikálie, které 
znečišťují vodní toky.

Proč na to dbát?
Správné používání kanalizace je zodpovědností nás 

všech. Dodržováním těchto jednoduchých pravidel 
přispíváme k jejímu bezproblémovému provozu a 
zároveň šetříme náklady na opravy.

Komise pořádková, životního prostředí, dopravy a 
odpadového hospodářství

Pomník padlým 
Nedaleko kříže se  v  parčíku na  svojetické návsi 

nachází pomník padlým. Obětem 1. a 2. světové války 
jej věnovali místní občané. 

Pomník nese text: „V  upomínku všem padlým 
hrdinům za  osvobození Československé republiky r. 
1914 – 1918 a  r. 1939 – 1945. Vlast nikdy nezapomene 
drahých synů a  dcer, kteří v  boji proti německému 
fašismu položili svůj život za  svobodu národa a  lidu. 
Věnují místní občané“. 

Nápis je aktuální i  dnes, jen bychom nyní místo 
označení „německý fašismus“ použili spíše termín 
„nacismus“, který je pro označení hitlerovského 
režimu daleko přesně jší . V  době totalitního 
komunistického režimu se  ale příliš nepoužíval, 
protože jeho delší obdoba „nacionální socialismus“ 
příliš připomínala termín „socialismus“, v  té době 
adorovaný. 

Ještě jedná drobná zajímavost k  pomníku: v  roce 
1975 navrhl podle svojetické kroniky Sbor požární 
ochrany jeho přemístění na  druhý konec parčíku 
a současně se zavázal, že toto přemístění jeho členové 
brigádně provedou. Rada Místního národního výboru 
tento návrh odsouhlasila.

Zajímavé objekty ve Svojeticích
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Prostor na vyjádření volebních stran ve Svojeticích

Vážení spoluobčané, rádi bychom využili této 
příležitosti k  tomu, abychom vás informovali 
o některých událostech a tématech, která se v letošním 
roce dotkly nejen nás, zastupitelů Sdružení 
nezávislých kandidátů PRO SVOJETICE, ale celé obce.

 Ke konci roku 2024 odstoupila ze své funkce paní 
Jarmila Černá. Byla to právě naše zastupitelka Jarmila 
Černá, která apelovala na  vedení TJ Sokol Svojetice, 
aby se zaměřilo na práci s mládeží, což se v roce 2024 
náborem dětí částečně podařilo. Paní Černá 
upozorňovala na  to, že by si sportovní organizace 
kromě příspěvků od obce, měla také pro svou činnost 
hledat sponzory. Když se  však takový nový sponzor 
přihlásil, bohužel rozhodující pětice zastupitelů 
setrvala v  zajetých kolejích finančních podpor 
z obecního rozpočtu a nevyužila nabízenou příležitost, 
kterou statisícový dar mohl být. 

Paní Černá také opakovaně upozorňovala 
na nefunkčnost jediného dětského hřiště v obci, které 
bohužel nejprve sloužilo jako úložiště materiálu při 
rekonstrukci komunikace a dál pak bylo uzavřené pro 
potřeby stavby při rekonstrukci kabin TJ Sokol 
Svojetice. Vážně poničené dětské hřiště nyní čeká 
obnova, která by snad měla v  roce 2025 proběhnout. 
Dobrou zprávou je, že jsou na  rok 2025 alokovány 
prostředky na  nové herní prvky. Věříme, že 
se dočkáme jejich realizace a děti dostanou zpět herní 
prostor, který si zaslouží. 

Paní Jarmile Černé děkujeme za  její vytrvalost, 
odvahu, nasazení pro naši obec a za důslednou práci 
v kontrolní komisi. Přejeme jí pevné zdraví a mnoho 
radosti v osobním životě. 

Po paní Černé přijal funkci zastupitele za Sdružení 
nezávislých kandidátů pan Lukáš Bajer. 

Bohužel byl rok 2024  také ve  znamení záhadného 
fenoménu, a  to dopisů, které mezi lidmi šíří strach, 
nepravdy a útoky na  zastupitele. Autor dopisů se na 
veřejném zasedání obce sám přiznal, že tyto dopisy 
píše a  prohlásil, že s  tím nehodlá přestat a  bude 
pokračovat. Útoky autora pomlouvačných dopisů 
na  zastupitele postupně gradují a  byly také jedním 
z důvodu, který vedl paní Jarmilu Černou k rezignaci.

 Zastupitelé PRO SVOJETICE se  nenechávají 
výhrůžkami a  dopisy zastrašit. Postupují v  souladu 
se  zákonem a  agresivní chování, včetně útoků 
na  rodinné příslušníky, hlásí Policii ČR. Věříme totiž, 
že zachování klidu a  zodpovědného jednání jsou tou 
správnou cestou, jak tuto krajně nestandardní 
a  neblahou situaci řešit a  zajistit klidný chod obce. 
Vážení spoluobčané, děkujeme za  vaši podporu 
a  zájem o  dění v  obci. Do nového roku 2025 vám 
přejeme pevné zdraví, spokojenost a radost z každého 
dne. Ať je to pro vás rok plný úspěchů a vzájemného 
porozumění. 

Sdružení nezávislých kandidátů PRO SVOJETICE

Naší vizí je, aby Svojetice byly místem, kde se bude fajn žít, kde nebude 
překřikování a hádání. Chtěli bychom klidné Svojetice, kde si lidé rádi 
popovídají na ulici, zastaví se na kus řeči a společně se těší z toho, jak 

hezky se v tom ladovském kraji máme. Společně chceme vytvářet ráz naší 
obce, ať už směrem sportovním, kulturním, nebo společenským. 

SVOJETICE 2018
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Co se nám povedlo v roce 2024

Nové zastávky na návsi

Rekonstrukce komunikace V 
Průhonu-Louňovická

Chodník podél komunikace 
Choceradská

Multifunkční hřiště

Kabiny - zázemí pro sportovce

Před Po

Před

Před

Před

Před

Po

Po

Po

Po
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Termín Plánované kulturní akce a důležité termíny ve Svojeticích

15.2. Masopust 26.4. Zdobení Máje

8.3. Dětský karneval 30.4. Čarodějnice

duben Čistý Ladův Kraj  (termín bude upřesněn) 1.6. Den dětí

Slovo na závěr 
Na cestě k rozvoji: Naše plány a cíle 
pro další období 

Když se  podíváme zpět na  uplynulý rok, máme 
velkou radost z  toho, co jsme společně dokázali. 
Mnoho plánů a projektů, které jsme si vytýčili, se nám 
podařilo úspěšně realizovat, což nás nejen těší, ale také 
motivuje k  dalšímu úsilí. Tyto úspěchy jsou pro nás 
důkazem, že směřujeme správným směrem. Nicméně 
neplánujeme polevit a stále máme před sebou mnoho 
dalších výzev, které chceme překonat. Jsme odhodláni 
pokračovat v práci na dalších projektech, které přispějí 
k  rozvoji naší obce a  zlepšení života všech jejích 
obyvatel. Mezi naše klíčové cíle pro nadcházející 
období patří například:

Modernizace veřejné infrastruktury:
• Zahájili jsme inženýrské práce na akci „ výstavba  

chodníku II.etapa (směr na Srbín a Tehovec)“, se 
stavbou počítáme začít v letošním roce.

• Rádi bychom dokončili zvelebování návsi a to 
projektem „rekonstrukce komunikace U Parku“.

• Chystáme vypracovat projektovou dokumentaci 
pro chodník v ulici Na Skále. 

• Pracujeme na projektu cyklostezky Ladova kraje, 
která propojí Svojetice s okolními obcemi.

•  Pokračujeme v revitalizaci hřbitova – plánujeme 
úpravy vnitřních ploch, zeleně, přístupových cest, 
kolumbária a rozptylové loučky. 

Investice do vzdělávacích zařízení:
• Uvažujeme o vybudování novostavby pro 

dětskou skupinu, aby bylo možné lépe vyhovět 
rostoucímu počtu dětí a zajistit místa i pro tříleté a 
mladší děti a umožnit tak zapojení rodičů na trhu 
práce. Na Projektu nové budovy aktivně pracujeme.

• Plánujeme obnovu zahrady mateřské školy 
(projekt již máme k dispozici). 

• Zahájili jsme revitalizaci dětského hřiště, které 
bude osazeno novými herními prvky. 

Ochrana životního prostředí:
• Na konci roku se mi podařilo podat žádost 

o  dotaci na  instalaci fotovoltaické elektrárny 
na mateřské škole ke snížení spotřeby energie. 

• Chystáme naučnou stezku pro poznávání přírody 
a okolí obce. 

Sport a volnočasové aktivity:
• Máme připravený projekt multifunkční sportovní 

haly, který bude spojovat možnost sportovního 
vyžití občanů (hala a podkrovní cvičební sportovní 
sál) s možností pořádání příležitostných kulturních 
akcí.

Realizace těchto projektů závisí na získání dotační 
podpory, protože jejich financování z obecního 
rozpočtu není možné. Důležitá je i podpora občanů, 
která nám pomáhá projekty uskutečnit a posouvat naši 
obec vpřed.

Vaše starostka Martina Vedralová

Řešení tajenky: Mluvením se rýže neuvaří.
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